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گفت و گوي »جوان« با اصغر نصيری، کارگردان سينما

 »احضار« از ضعف دراماتيزه کردن مفاهيم 
رنج مي برد

سريال »احضار« کمبود داستان داشت و انگار داستانش اصلًا براي ساخت يك سريال 
قسمتي مناسب نبود و فيلمنامه ضعف هايي داشت و تعداد زيادي شخصيت در آن طراحي   30
شده بود که بعد از حضور کوتاهي ناگهان از داستان حذف مي شدند و بار دراماتيك نداشتند

    گفت وگو

  مصطفي شاه کرمي
مستند »18هزار پا« از آن دست مستندهايي است که ارزش چندبار ديدن 
را دارد و پس از تماشا مخاطب را به خاطر داشتن نيروهاي نظامي متخصص، 
شجاع و توانمند، به قله احساس غرور و افتخار مي رساند. مهدي شاه محمدي 
کارگردان و تهيه کننده اين مستند که روايتگر امدادرساني هوايي به مردم 
تحت محاصره فوعه و کفريا اس�ت، از انگيزه اوليه س�اخت اين مس�تند، 
سختي هاي تصويربرداري در ارتفاع 18هزارپايي و دستور مستقيم شهيد 
حاج قاسم سليماني براي ساخت آن مي گويد. »جوان« به بهانه نمايش اين 
مستند در جشنواره جهاني فيلم فجر با کارگردان اين اثر گفت و گو کرده است. 
 طي سال هاي اخير مستندهاي متنوعي از اوضاع جنگ در 
سوريه ساخته و اکران شده اند اما واقعيت اين است که مستند 
»18هزار پا« از جمله مستندهاي خاص و ويژه اي است که در 
مقايسه با ديگر آثار مورد توجه قرار گرفته است، چطور شد به 
سمت ساخت اين مستند رفتيد، آيا هدف گذاري شما از ابتدا 

ساخت همين مستند بود؟
واقعیت اين است كه به عنوان يك مستندساز دغدغه بحران در منطقه را داشتم 
و اخبار مربوط به آن را دنبال مي كردم. از همان ابت��دا دنبال رفتن به عراق و 
سوريه بودم اما به دلیل ملاحظات امنیتي و انحصاري كه وجود داشت، امكان 
رفتن فراهم نشد تا اينكه در سال 96 اين محدوديت برداشته شد. بعد از اين 
اتفاق مدام پیگیر رفتن به سوريه و عراق بودم، حتي اگر به شكل توريستي باشد! 
همان اوايل كه سازمان اوج دفتر نمايندگي اش را سال 96 در سوريه تأسیس 
كرد، سلیم غفوري )رئیس وقت شبكه مستند( به من زنگ زد و گفت حاج قاسم 
به احسان محمد حسني )رئیس سازمان هنري رسانه اي اوج( گفته  است يك 
كار در مورد نحوه بارريزي و كمك رساني هوايي به مردم فوعه و كفريا بسازيد. 

حاج قاسم تأكید كرده بودند اين كار بايد خیلي سريع اتفاق بیفتد. 
 علت اصرار شهيد سليماني براي س�اخت چنين مستندي 

چه بود؟
تحلیل حاج قاسم در آن زمان اين بود كه احتمالاً تا چند وقت ديگر بحث 
محاصره به پايان مي رسد و تبادل اسرا اتفاق مي افتد و مردم فوعه و كفريا 
از محاصره نیروهاي جبهه النصره خارج مي شوند و به تبع آن امداد رساني 
هوايي ديگر صورت نخواهد گرفت، به همین علت بايد وقت را غنیمت بدانیم 

و از اين امدادرساني هوايي كاري تهیه شود. 

چرا تا آن موقع مستندي از اين واقعه ساخته نشده بود؟
اين يك كار بسیار سخت و خاص بود كه توسط بچه ها انجام مي گرفت. آقا 
احسان )رئیس سازمان اوج( هم به آقا سلیم )رئیس وقت شبكه مستند( 

سپرد و آقا سلیم هم به من زنگ زدند. 
 آيا تا قبل از اينكه کار ساخت مس�تند به شما سپرده شود، 
اطلاعاتي راجع به وضعيت مردم فوعه و کفريا که در محاصره 

جبهه النصره بودند داشتيد؟
وقتي موضوع به من گفته شد اسم فوعه و كفريا را به دلیل پیگیري اخبار 
سوريه و عراق شنیده بودم اما اصلًا نمي دانستم ماجرا چیست. حقیقت 
اين اس��ت كه كار خیلي هم عجله اي بود و من با فیلمبردار مستند دو 
نفر بوديم، با دو تا كوله و دو تا دوربین به منطقه رفتیم و من تازه آنجا با 
اصل قصه مواجه شدم و ديدم كه چه خبر است و به همین علت از طرق 
مختلف شفاهي و كتبي و تلفني درخواست كردم تا با اين مسئله خیلي 

جدي تر برخورد شود. 
 علت اين درخواست شما چه بود؟

چون در ابتدا به من گفتند مس��تندي مي خواهند كه صرفاً به عنوان يك 
منبع اسنادي براي ثبت در آرشیو تاريخي فعالیت هاي انجام شده در جريان 

جنگ با داعش تهیه و تولید شود. 
 يعني صرفاً به دنبال يك کار سازماني بودند؟

بله، چنین نگاه اولیه اي وجود داشت، علت آن هم اين بود كه در كل دنیا تنها 
سه تا چهار كشور هستند كه توانايي امدادرساني هوايي را دارند كه يكي از آنها 
ايران است. پیش از امدادرساني نیروهاي هوابرد سپاه قدس، ركورد در اختیار 
امريكايي ها بود كه توانسته بودند از ارتفاع 12هزار پايي بار به پايین بريزند، اين 
در حالي بود كه بچه ها به مدت پنج سال بود كه از ارتفاع 18هزار پايي مشغول 
بار ريختن روي زمین بودند. نیروهاي ما آنقدر اين كار را حرفه اي انجام مي دادند 

كه در سال چهارم انجام آن با ضريب خطاي صفر انجام مي شد. 
چيزي شبيه نقطه زني؟!

دقیقاً نقطه زني مي كردند. 
 علت عدم ثبت اين کار متهوران�ه و حرفه اي تا آن موقع چه 

بود؟
علتش اين بود كه به دلیل محرمانه بودن اقدام و جلوگیري از لو رفتنش، 
مجبور به پنهان كردن آن بودند اما پس از گذش��ت چند سال و به دلیل 
احتمال شكس��تن محاصره، حاج قاس��م دس��تور داده بود كه اين اتفاق 
استثنايي ثبت و ضبط بش��ود. بچه هاي هوابرد نیروي قدس سپاه هم كه 
اين كار را نجام مي دادند. آنها جزو عجی��ب و غريب ترين آدم هايي بودند 

كه من ديده بودم! 
 کار فيلمبرداري مس�تند چقدر طول کش�يد و براي ساخت 
مس�تند چند بار هم�راه تي�م امدادرس�اني هواي�ي پرواز 

داشتيد؟
ما براي تهیه و تولید راش هاي اولیه كار حدود 30پرواز را با تیم امدادرساني 
هوايي انجام داديم. براي اين كار مجبور شديم سال 96 و تقريباً در اواخر آذرماه 
حدود 45روز در منطقه بمانیم تا كار تصويربرداري مستند به اتمام برسد. در 
پروازها هم كه با هواپیماهاي سي-130 انجام مي شد به بالاي آسمان شهرهاي 
فوعه و كفريا مي رفتیم و از بارريزي آنها فیلمبرداري كرديم، البته به دلیل تنوع 
قصه هايي كه در فیلم وجود داشت، تدوين كار از تابستان 97 تا ارديبهشت 
سال گذشته زمان برد و كارهاي پست پروداكشن آن از جمله صداگذاري و 
غیره تا نزديكي هاي پايیز طول كشید، البته بحث ترجمه كار هم در طولاني 
كردن پروسه تهیه نسخه نهايي اثرگذار بود. ما حدود 30ساعت راش تولیدي 
و بیش از 150ساعت هم راش آرش��یوي ترجمه شده و آماده داشتیم كه در 

نهايت مستند 71دقیقه اي »18هزار پا« متولد شد. 
 تجربه پرواز در آن ارتفاع برايتان سخت نبود؟

س��خت؟! اگر بگويم كش��نده بود، كم گفتم! در اين پروازه��ا وقتي موقع 
انداختن بارها كه مي رسید، بايد در هواپیما آن هم در دماي منفي 30 درجه 
باز مي شد و به غیر از اين فشار داخل كابین بسیار بالا مي رفت تا حدي كه 
به خاطر فشار به سرم دچار خونريزي از دماغ و گوش ها مي شدم و به همین 
علت شنوايي گوش چپم را از دست دادم. اين را بگذاريد در كنار گلوله هايي 
كه سمت ما شلیك مي شد و همه اينها در حالي بود كه تازه بعد از باز شدن 

در هواپیما كار ما شروع مي شد.

مجيد مجيدي در سي و هشتمين جشنواره جهاني فيلم فجر:

مرتضي آويني برخلاف مسئولان وقت حامي فيلم »بدوك« بود

مرتض�ي آوين�ي يك�ي از حامي�ان ب�زرگ فيلم»ب�دوك« 
ب�ود و ب�ه تنهاي�ي پش�ت فيل�م ايس�تاد. اگ�ر او نبود ش�ايد 
مس�ير فيل�م ب�ه گون�ه اي ديگ�ر رق�م می خ�ورد. آن زم�ان 
آقامرتض�ي گف�ت وظيف�ه هنرمن�د تصويرگ�ري آلام اس�ت. 
مجید مجیدي، كارگردان سینما با بیان اين مطلب و پیش از نمايش 
نسخه مرمت شده فیلم سینمايي »بدوك« در سي وهشتمین جشنواره 
جهاني فیلم فجر گفت: »بدوك« روزنه بزرگي را براي من باز كرد، هر 
چند باعث شد چند سالي نتوانم كار كنم. بعد از اين فیلم، فیلمنامه هاي 
من مورد بي مهري قرار گرفتند، اما مجموع اين اتفاقات باعث ش��د از 
حوزه بیرون بیايم. در نهايت سختكوشي، تلاش و لطف خدا باعث شد 
اين مسیر ادامه دار باشد. »بدوك« مسائل سیستان و بلوچستان را به 
تصوير مي كش��د. اين منطقه ، منطقه اي محروم است و توجه كمي به 
آن شده و مي شود، بنابراين نمي توانیم چشممان را ببنديم و به مسائل 
نگاه نكنیم. يادم است س��اخت »بدوك« باعث تحول در منطقه شد 
يعني مسئولان با آن منطقه آشنا شدند، به  طوري  كه هنوز وقتي بعد از 

سال ها به آنجا مي رويم برخي نگران مي شوند كه نقطه ضعف ها را عیان 
كنیم. وقتي فیلم ساخته شد، بي مهري هاي زيادي از سوي مسئولان به 
آن شد. مرتضي آويني يكي از حامیان بزرگ فیلم بود و به تنهايي پشت 
فیلم ايستاد. اگر او نبود شايد مس��یر فیلم به گونه اي ديگر مي شد. آن 

زمان آقامرتضي گفت وظیفه هنرمند تصويرگري آلام است. 
مجیدي در ادامه عنوان كرد: من دوس��ت دارم اينجا درباره وضعیت 
سینماي ايران كمي صحبت كنم. اين س��ینما با همه نامهرباني ها، 
نقدهاي ناص��واب و البته گاهي صواب، دريچ��ه اي را به روي دنیا باز 
كرد. بارها شاهد بودم كه افراد در فستیوال ها تنها نامي از ايران شنیده 
بودند. آن هم از طريق برخي جرايد كه تبلیغات سوئي داشتند، حتي 
در فستیوالي در ژاپن ديدم كه مردم بیشتر نام ايران را با جملاتي مانند 
اينكه حامي تروريست است، مي ش��ناختند. آنها مي گفتند با ديدن 
فیلم ها، دريافتیم كشوري كه چنین آثاري دارد، نمي تواند تروريست 
باشد. اين فیلم ها نشان مي دهد كشور شما پشتوانه بزرگ فرهنگي 
دارد. سینماي ايران سفیر نجیبي از ايران است كه پرچم كشور ما را در 
همه جا به اهتزاز درآورده و توانسته است كشور ما را نمايندگي كند. 

امیر اسفندياري، معاون دبیر و رئیس دبیرخانه مركزي جشنواره نیز 
در ابتداي نمايش فیلم گفت: فیلم »بدوك« ساخته سال 69 و از جمله 
فیلم هايي بود كه نگاهي به واقعیات داشت. وقتي اين فیلم ساخته شد 
و به »كن« رفت، يك كارگردان مؤلف ديگر از سینماي ايران معرفي 
ش��د. مي توانم به جرئت بگويم كه اتفاقاتي كه ب��راي ديگر فیلم او با 
نام »بچه هاي آس��مان« رخ داد، بازار امريكا را به روي ايران باز كرد. 
»بچه هاي آسمان« اولین فیلم از ايران بود كه نامزد اسكار شد و در دنیا 

5میلیون دلار فروخت و اين راه براي سینماي ايران باز شد.

    رويداد

 جايزه بزرگ 
و جايزه منتقدان جشنواره »ريم پولار« 

فرانسه براي سعيد روستايي
فيلم سينمايي »متري ش�يش و نيم« به کارگرداني سعيد 
روس�تايي و تهيه کنندگي سيدجمال س�اداتيان در ادامه 
حضورهاي موفق بين المللي اش به دو جايزه تازه دست يافت. 
در مراسم اختتامیه جشنواره ريم پولار فرانسه كه ديروز برگزار 
ش��د، جايزه بزرگ اين جش��نواره و جايزه منتقدان به سعید 
روستايي كارگردان فیلم اهدا شد. فیلم سینمايي »متري شیش 
و نیم« تاكنون در 35جشنواره و  رويداد بین المللي حضور داشته 
و شش جايزه نیز دريافت كرده است. اين فیلم همچنین حضور 
قطعي در 14جشنواره فیلم ديگر را به علت لغو اين جشنواره ها 

به دلیل شیوع ويروس كرونا از دست داده است.
.......................................................................................................

 بازيگر »پايتخت« و همسرش
واكسن كرونا ی ايراني زدند

هداي�ت هاش�مي بازيگ�ر تئات�ر، س�ينما و تلويزي�ون 
و همس�رش داوطلبان�ه واکس�ن ايران�ي کرون�ا زدن�د. 
همسر هدايت هاشمي در صفحه شخصي خود اعلام كرد كه او و 

همسرش واكسن ايراني كرونا با نام كوو بركت را زده اند. 
همسر هدايت هاشمي با انتش��ار تصاويري از دريافت واكسن 

نوشت:
»من و هدايت هم داوطلب فاز سوم واكسن بركت شديم... 

به امید واكسیناسیون سراسري
به امید جهاني بدون كرونا

خسته نباشید به كادر درمان و دانشمندان عزيزمون«.

 »صبح آخرين روز« 
و مظلوميت مضاعف شهيد شهرياري 

سريال »صبح آخرين روز« با داشتن غناي محتوايي و موضوع 
خوب داراي نقاط ضعفي است و نتوانسته آن طور كه بايد دست 

مخاطب را با خود بگیرد و در طول ماجرا همراه كند. 
درست اس��ت كه اغلب دانشمندان مانند ش��هید شهرياري از 
دل مشكلات بیرون مي آيند اما اين دلیل نمي شود در سريال 
نمايشي عمدتاً ناراحتي ها را به تصوير بكشند و روي تلخكامي ها 
تمركز كنند. متأسفانه سريال»صبح آخرين روز« فاقد شور و 
نشاطي اس��ت كه بتواند داستان زندگي دانش��مندي در رتبه 
شهید شهرياري را به تصوير بكشد. مطمئناً همه داستان واقعي 
نیست و درام و تخیلات كارگردان هم به آن اضافه شده است، از 
قرار اين درام، نمكش را بیش از حد و خوردنش را براي مخاطب 
عام سخت كرده، اين در حالي است كه اساساً يك سريال خوب 
درباره يك شخصیت ملي وقتي مي تواند موفق باشد كه دست كم 

در بديهي ترين مرحله يعني جذب مخاطب عام موفق باشد. 
»صبح آخري��ن روز« به كارگردان حس��ین تبريزي بازيگران 
تقريباً ش��ناخته ش��ده زيادي دارد و به نظر مي رس��د بودجه 
بدي هم نداش��ته ولي با اين وجود روند كند و پرغم س��ريال، 
جاذبه هاي لازم را براي پذيرش مخاطب عام تلويزيوني گرفته 
است. كارگردان تلاش كرده است شروع داستان را از پايان آن 
يعني ترور اين دانش��مند در نظر بگیرد و از همان ابتدا ضربه 
كاري را به ج��ذب مخاطب زده اس��ت اما ش��ايد بزرگ ترين 
اشتباه هم همین بوده چراكه كل حرف هاي سريال در همان 
يك قسمت زده ش��د و در واقع كارگردان از همان ابتداي كار 
بمب غم و غصه را تركاند، به صورتي كه در شروع داستان همه 
غمگین و نالان و س��رد هس��تند، اين رويه در طول اين چند 

قسمت، باعث دلزدگي و خستگي مخاطب شده است. 
 شايد سريال »در چشم باد« نمونه خوبي باشد كه توانست اول 
مخاطب را جذب كند و بعد از همراهي او با ش��هادت قهرمان 
داس��تان يعني بیژن ايراني، داس��تان به اوج خودش رس��ید، 
در حالي كه بیژن ايراني ش��خصیتي حقیق��ي در تاريخ نبود و 
كارگردان مي خواست سوار بر داس��تان زندگي او دوران هاي 
مختلف ايران را به تصوير بكش��د. اما مجموعه داستان زندگي 
شهید شهرياري پس از گذشت چند قسمت هنوز كشش لازم را 
براي ديدن ندارد و نتوانسته به چشم بیننده يك اتفاق اثرگذار را 
به نمايش بكشد. چهره هاي غمبار و نالان شخصیت هاي داستان 
بار ارزشي داستان را به حاش��یه برده است. امیدواريم در ادامه 
سريال شاهد فراز و فرودهاي قابل توجهي باشیم و يخ »صبح 

آخرين روز« آب شود.

  علي موحد
يقين�اً ه�ر زم�ان ک�ه ان�درز را در لاي�ه دوم و 
س�وم داس�تان ارائ�ه داده اي�م، موف�ق بوده اي�م. 
اصغر نصیري، كارگردان با بیان اي��ن مطلب به »جوان« 
گفت: اينكه همچنان برخي سريال ها به جاي داستانگويي 
روان به دنبال شعار دادن هستند، شايد مطلوب مديران 
باش��د ولي مخاط��ب را راضي نمي كند، چ��ون مخاطب 
مفاهیم را در جست وجوي سرگرمي دريافت خواهد كرد. 
شما به عنوان سازنده سريال اول بیا و داستانت را تعريف 
كن و كاراكترهاي جذاب براي مخاطب بساز و بعد به سمت 
شعار برو و البته نه شعار گل درشت بلكه با شعاري كه در 

بطن كار باشد. 
اين كارگ��ردان ادامه داد: م��ن كم و بیش س��ريال هاي 
تلويزيون را مي بینم و سعي مي كنم نقاط قوت و ضعف آنها 
را مرور كنم، مثلًا يكي از سريال هايي كه اخیراً از تلويزيون 
پخش ش��د و حواش��ي زيادي پیرامون آن به وجود آمد، 

سريال »احضار« بود كه موافقان و مخالفاني داشت. 
كارگردان »ش��غال« افزود: اگر بخواهم نظر شخصي ام را 
بگويم اين س��ريال به نظرم كار خوبي نبود و اول از همه 
كمبود داستان داشت و انگار داستانش اصلًا براي ساخت 
يك سريال 30قسمتي مناسب نبود. فیلمنامه ضعف هايي 
داشت و تعداد زيادي شخصیت در آن طراحي شده بود كه 
بعد از حضور كوتاهي ناگهان از داستان حذف مي شدند و 

حضورشان بار دراماتیك نداشت. 
اين كارگردان ادامه داد: هماهنگي جنس بازي با فضاي 
درام يكي از اصول سريال س��ازي اس��ت ول��ي در همین 
س��ريال، جنس بازي، هارموني مناسب با فضاي داستان 
را نداشت و حواشي زياد داستاني نیز تمركز مخاطب را از 

اصل داستان دور مي كرد. 
اين كارگردان در ادامه ضمن تأكید بر ضعف س��اختاري 
سريال س��ازي هاي اخیر افزود: اينكه در جاهايي در اوج 
ايجاد فضاي درام گونه و جدي به علت ضعف كارگرداني، 

س��ريالي مثل »احضار« جنبه كمدي پیدا مي كرد، واقعاً 
براي خودم سؤال برانگیز بود. 

اصغر نعیمي با اشاره به كمدي هاي ناخواسته اين سريال 
عنوان كرد: صحن��ه اي كه زن احضارگر ب��ا روح كامراني 
صحبت مي كند، اين قضیه بیش��تر نمود پیدا مي كند كه 

كار يك كمدي است و نه اثري ماورايي. 
كارگردان »مس��لخ« تأكید كرد: باور كنیم كه ديگر دوره 
شعار گذش��ته و اينكه در س��ريالي مثل »احضار« جنبه 
ش��عارگونه كار، در قسمت هاي آخر بس��یار پر رنگ شده 
بود، نقض غرض اس��ت . درست است كه س��ازندگان به 
دنبال نهي از منكر بودند ولي اين نه��ي بايد با زبان درام 

باشد و نه شعار. 
اين كارگردان افزود: به نظرم پیام اخلاقي سريال مبني بر 
مذمت مراجعه به رمالان و احضاركنندگان روح بايد خیلي 
زيرپوستي مطرح مي شد تا میزان اثرگذاري اش به مخاطب 
هم بیشتر شود. يقیناً هر زمان كه اندرز را در لايه های دوم 
و سوم داستان ارائه داده ايم، موفق بوده ايم. اين كارگردان 
ابراز امیدواري كرد: تا بینن��ده را حرفه اي قلمداد نكنیم، 
نمي توانیم محصول حرفه اي بیافرينیم. بايد تكلیف مان را 
با فیلمسازي و سريال سازي روشن كنیم و اگر مي خواهیم 
مخاط��ب را به وجد بیاوريم، س��عي كنیم جن��س كار را 

بشناسیم و از الگوهاي موفق پیروي كنیم.

امام صادق)ع( فرمودند:
چه چیز مانع مى ش��ود ك��ه هر گاه 
بر يكى از ش��ما غم و ان��دوه دنیايى 
رس��ید، وضو بگیرد و به س��جده گاه 
خ��ود رود و دو ركعت نم��از گزارد و 
در آن دعا كند؟ مگر نش��نیده ای كه 
خداوند مى فرماي��د: »از صبر و نماز 

مدد بگیريد«؟
)تفسير عياشی ج 1، ص 43، ح(

ناهماهنگي ها کار دست يك پروژه داد 

شرط ناجا براي زنده ماندن »مي خواهم زنده بمانم«
س�ريال »مي خواه�م زن�ده بمان�م« ک�ه در پ�ي ش�كايت 
معاون�ت فرهنگ�ي و اجتماع�ي ناج�ا ب�ا توق�ف پخ�ش 
تغييرات�ي  اعم�ال  ب�ه  مواج�ه ش�ده اس�ت، من�وط 
در داس�تان، به ش�بكه نمايش خانگ�ي بازخواهد گش�ت. 
روابط عمومي فیلیمو در نخستین ساعات بامداد ديروز، با تأيید 
خبر توقف پخش س��ريال »مي خواهم زنده بمان��م«، اعلام كرد 

»قسمت پانزدهم اين مجموعه از فیلیمو، پخش نخواهد شد.«
در اين خبر همچنین اعلام شده است تیم تولید و ساترا در حال 
رايزني براي رفع ابهامات و گفت وگو در خصوص اين تصمیم است. 
حالا روابط عمومي سازمان تنظیم مقررات صوت و تصوير فراگیر 
)ساترا( هم در خبري جديد اعلام كرده است: »با توجه به وصول 
ش��كايت معاونت فرهنگي و اجتماعي ناج��ا و پیگیري چندباره 
ايشان پیرامون سريال »مي خواهم  زنده بمانم« نكات ذيل جهت 

روشن شدن ابعاد موضوع ارائه مي شود:
بر اساس بررس��ي هاي س��اترا، دغدغه هاي ناجا ناظر به جهان و 
جريان داستان و نیز شخصیت پردازي برخي كاراكترهاست كه 
به  نحوي خدش��ه به چهره نیروي خدوم انتظامي و كمیته هاي 
انقلاب اسلامي به عنوان شاكله ناجا محسوب شده است؛ نكاتي 
كه به  راحتي و بدون تحمیل هزينه هاي س��نگین اصلاح  پس از 
تولید به بخش خصوصي، در مرحله فیلمنامه قابلیت بررس��ي و 
مرتفع شدن داش��ته اند اما با توجه به اينكه س��ريال، بدون طي 
كردن هماهنگي هاي لازم با مؤسس��ه ناجي هنر آغ��از به تولید 
كرده، اين ملاحظات در اين س��ريال نیز مورد غفلت قرار گرفته 
است. همچنین با توجه به زمان تولید اين سريال، اين محتوا پس 

از تولید و با هدف دريافت مجوز انتشار به ساترا ارائه شده است، 
به همین دلیل اعمال اصلاحات در فیلمنامه در اين مرحله، عملًا 
غیرممكن بوده و مطابق با سیاس��ت س��اترا مبني بر حمايت از 

سرمايه گذاري بخش خصوصي نیست. 
بر همین  اس��اس و پس از وصول شكايت ناجا، س��اترا با برقراري 
جلس��اتي با نويس��ندگان محترم و مديران معاون��ت فرهنگي و 
اجتماعي ناجا و مؤسسه ناجي هنر، سعي بر حل چالش پیش آمده 
با اصلاح حداقلي ايرادات داستان داشته اس��ت كه امیدواريم به 
زودي به حل مشكل پیش آمده منجر شود. ساترا امیدوار است پس 
از اين شاهد موانع ناشي از ناهماهنگي در مسیر سرمايه گذاري و 
فعالیت رسانه هاي بخش خصوصي به ويژه در میانه برنامه نمايش 
عمومي نباشیم.« سريال »مي خواهم زنده بمانم«، به كارگرداني 
شهرام شاه حسیني و تهیه كنندگي محمد شايسته هر دوشنبه از 
فیلیمو پخش مي شود كه با توجه به اتفاقات پیش آمده، قسمت 

پانزدهم آن ديروز دوشنبه -10خرداد ماه- پخش نشد. 

    نمايش خانگی

     موسيقي

 شاهين فرهت 
رئيس گروه موسيقي فرهنگستان هنر شد

ش�اهين فره�ت از س�وي رئي�س فرهنگس�تان هن�ر ب�ه سِ�مت 
رئي�س گ�روه تخصص�ي موس�يقي فرهنگس�تان منص�وب ش�د. 
شاهین فرهت، عضو پیوسته فرهنگستان هنر از سوي رئیس اين فرهنگستان 

به سِمت رئیس گروه تخصصي موسیقي فرهنگستان منصوب شد. 
بهمن نامورمطلق با شاهین فرهت، استاد نام آشناي عرصه موسیقي، ديدار 
و در خصوص مسائل كلان موسیقي ايران و رسالت ويژه فرهنگستان در اين 
حوزه بحث و تبادل نظر كرد. در همین راستا با عنايت به سوابق اين هنرمند 
حوزه موسیقي، ايشان به سِمت رئیس گروه تخصصي موسیقي فرهنگستان 

هنر منصوب شد. 
در اين ديدار همچنین از خدمات ارزنده مجید كیاني، رئیس پیش��ین اين 

گروه، تشكر و قدرداني شد.

 در گفت و گوي »جوان« با کارگردان مستند »18هزار پا«
به بهانه نمايش در جشنواره جهاني فجر 

»18هزار پا« به درخواست حاج قاسم 
ساخته شد

معصومه طاهري      يادداشت 


